
 

 

 
 

ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑΓΗΣ 
Βασίλης Κεγκέρογλου-Βουλευτής Ν.Ηρακλείου 

 
Αναφορά 

 

Θέμα: «Σύλλογος Ιδιωτικών Μεγάλων και Μικρών Παιδικών Σταθμών και 

Νηπιαγωγείων Ελλάδος (Σ.Ι.Μ.ΜΙ.ΠΑ.Σ.Ε.): Παράταση κατά 2 έτη της 

εφαρμογής της ΥΑ, η οποία προβλέπει την εναρμόνιση με τον Κτιριοδομικό 

Κανονισμό των ιδιωτικών παιδικών σταθμών και νηπιαγωγείων». 

ΠΡΟΣ ΤΟΝ ΥΠΟΥΡΓΟ: 

-Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέσεων, κ.Κ.Χατζηδάκη 
 
Ο Βουλευτής Βασίλης Κεγκέρογλου καταθέτει αναφορά την επιστολή του 
Συλλόγου Ιδιωτικών Μεγάλων και Μικρών Παιδικών Σταθμών και 
Νηπιαγωγείων Ελλάδος, με την οποία ζητούν παράταση 2 ετών, προκειμένου 
να δοθεί ο απαραίτητος χρόνος  συμμόρφωσης με την Υπουργική Απόφαση 
(ΦΕΚ 4415/25.09.2021 τ. Β’), η οποία προβλέπει την εναρμόνιση με τον 
Κτιριοδομικό Κανονισμό των ιδιωτικών παιδικών σταθμών και νηπιαγωγείων 
αλλά και για να αποφευχθεί ο ορατός κίνδυνος κλεισίματος  χιλιάδων 
βρεφονηπιακών σταθμών. 
Όπως αναφέρουν χαρακτηριστικά στην επιστολή τους, σύμφωνα με την 
ανωτέρω Υ.Α. όλες οι επιχειρήσεις βρεφονηπιακών σταθμών αλλάξαν 
κατηγορία χρήσης και από κτίρια εκπαίδευσης χαρακτηρίζονται εφ’ εξής ως 
κτίρια Υγείας και Κοινωνικής Πρόνοιας.  
Η εναρμόνιση όμως που απαιτείται να γίνει θα επιφέρει στις νομίμως 
αδειοδοτημένες και αναγερμένες – κατασκευασμένες επιχειρήσεις 
βρεφονηπιακών σταθμών ,οι οποίες κατασκευάστηκαν  με τις προδιαγραφές 
που ίσχυαν κατά την αδειοδότησή τους σοβαρά ζητήματα και προβλήματα,. 
Επιπλέον, σημειώνεται ότι η εναρμόνιση η οποία καθορίζεται από την 
ισχύουσα νομοθεσία δεν μπορεί να εφαρμοστεί  στην παρούσα φάση αφού: 
α) Οι οικονομικές συγκυρίες λόγω του Covid-19 και της πληθωριστικής τάσης 
δεν το επιτρέπουν. 
β) το κόστος δαπανών για την εναρμόνιση είναι ανέφικτο  
γ) η μείωση της δυναμικότητας των ΜΦΠΑΔ σε περιόδους οικονομικής 
κρίσης θα οδηγήσουν τον κλάδο σε απόγνωση και κλείσιμο. 
Παρακαλούμε, αφού λάβετε υπόψη την επιστολή αλλά και τις δυσχέρειες 
που προκαλεί η Υπουργική Απόφαση, να μας ενημερώσετε για τις 
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Προς : 

1.  Υπουργείο Εργασίας 

               Υπόψη Υπουργού Εργασίας κο Χατζηδάκη 

                

Κοιν : 

2. Υπόψη Υφυπουργού Εργασίας κας Μιχαηλίδου 

3. Βουλευτές ανά την επικράτεια 

4. Δήμαρχοι ανά την επικράτεια 

5. Αντιδήμαρχοι Κοινωνικών Υπηρεσιών ανά την επικράτεια 

6. Τμήματα Εφαρμογής Επιδοματικής Πολιτικής & Ελέγχου Δήμων ανά την επικράτεια 

 

ΘΕΜΑ: ΠΑΡΑΤΑΣΗ 2 ΕΤΩΝ ΚΑΙ ΟΡΙΣΤΙΚΗ ΛΥΣΗ 
 
 

Αξιότιμη κ Υπουργέ, 

Αξιότιμη κα Υφυπουργέ 

Αξιότιμες και αξιότιμοι κύριοι/ες, 

 
Σε συνέχεια της επικοινωνίας μας με τα αρμόδια και τα συναρμόδια 

υπουργεία και των θεμάτων στα οποία αναφερθήκαμε αιτούμαστε και 

εγγράφως την παράταση κατά δύο έτη της εφαρμογής της  Υ.Α. (ΦΕΚ 

4415/25.09.2021 τ. Β’) με την οποία τροποποιείται το πρώτο εδάφιο της 

παρ. 1 του άρθρου 18 της Δ22/οικ.11828/293/13.03.2017 (ΦΕΚ 

1157/04.04.2017 τ. Β’) όμοιας Απόφασης, προκειμένου να αποφευχθεί το 

κλείσιμο του 70% των βρεφονηπιακών σταθμών, και δοθεί στους 

συλλογικούς φορείς επαρκείς χρόνος διαβουλεύσεων με το αρμόδιο 

υπουργεία προς μια ποιο δίκαιη λύση.   

Η εν λόγω διευκρινιστική Υπουργική Απόφαση αναφέρει:  

«Άρθρο μόνο Η παρ. 1 του άρθρου 18 της υπό στοιχεία 

Δ22/οικ.11828/293/13.3.2017 (Β’ 1157) υπουργικής απόφασης 

αντικαθίσταται ως εξής: 

1. Οι Μονάδες Φ.Π.Α.Δ. που ήδη λειτουργούν, οφείλουν να 

προσαρμοστούν πλήρως: 

α) έως την 31η Αυγούστου 2020 στις διατάξεις της παρούσας και του 

Κανονισμού πυροπροστασίας κτιρίων, που αφορούν στην κατηγορία χρήσης 

κτιρίων .Υγεία και Κοινωνική Πρόνοια., και 



 

 

β) έως την 31η Αυγούστου 2022 στις διατάξεις του Κτιριοδομικού 

Κανονισμού που αφορούν στην κατηγορία χρήσης .Υγεία και Κοινωνική 

Πρόνοια. 

Ειδικά για τις Μονάδες των οποίων η άδεια ίδρυσης και λειτουργίας έχει 

εκδοθεί πριν από την έναρξη ισχύος των διατάξεων της υπό στοιχεία 

Π2β/οικ.2808/31.7.1997 (Β’ 645) υπουργικής απόφασης, εφόσον αιτούνται 

αναθεώρηση της άδειας ίδρυσης και λειτουργίας τους, σύμφωνα με το 

άρθρο 3 της παρούσας, οφείλουν να προσαρμοστούν στις διατάξεις 

αυτής...» 

Συμπερασματικά σύμφωνα με την ανωτέρω Υ.Α. όλες οι επιχειρήσεις 

βρεφονηπιακών σταθμών αλλάξαν κατηγορία χρήσης και από κτίρια 

εκπαίδευσης χαρακτηρίζονται εφ εξής ως κτίρια Υγείας και Κοινωνικής 

Πρόνοιας.  

Η εναρμόνιση ,όμως, θα επιφέρει στις νομίμως αδειοδοτημένες και 

αναγερμένες – κατασκευασμένες επιχειρήσεις βρεφονηπιακών σταθμών ,οι 

οποίες κατασκευάστηκαν  με τις προδιαγραφές που ίσχυαν κατά την 

αδειοδότησή τους σοβαρά ζητήματα και προβλήματα.  

Πιο συγκεκριμένα, όσον αφορά τις νεοαναγειρόμενες κατασκευές 

δεν θα υπάρξει ουδέν πρόβλημα, αλλά σε υφιστάμενα κτίρια νομίμως 

αδειοδοτημένα από Α’Βάθμιες επιτροπές καταλληλότητας Μ.Φ.Π.Α.Δ , είτε 

προ ‘’Καλλικράτη’’ από τις Περιφέρεις, είτε με ‘’Καλλικράτη’’ από οικείους 

δήμους  η εναρμόνιση θα επιφέρει προβλήματα σε θέματα κτιριοδομικά και 

κυρίως αναφορικά με την παθητική πυροπροστασία. 

Η εναρμόνιση για να επιτευχθεί θα πρέπει να πραγματοποιηθούν 

σημαντικές αλλαγές στην κτιριακή διάταξη εκάστου κτιρίου, οι οποίες στις 

πλείστες περιπτώσεις είναι φύσης αδύνατον να εφαρμοστούν (π.χ. η 

αύξηση αποστάσεων σε υφιστάμενα κτίρια μεταξύ των κλιμακοστασίων και 

η διαπλάτυνση των διαδρόμων, όπου στην περίπτωση αυτή θα πρέπει να 

κατεδαφισθεί ολόκληρο το κτίριο ,για να υπάρξει η εναρμόνιση).  

Ακόμα και στην περίπτωση κτιρίων που υπάρχει αυτή η δυνατότητα 

κτιριολογικών αλλαγών θα επιφέρει σημαντική μείωση της δυναμικότητάς 

της τάξεως του 70% της αρχικής δυναμικότητας κατά την τότε αδειοδότησή 

τους. 

Η εναρμόνιση η οποία καθορίζεται από την ισχύουσα νομοθεσία είναι 

ανέφικτη στην εφαρμογή στην παρούσα φάση για τα κάτωθι : 

α) Οι οικονομικές συγκυρίες λόγω του Covid-19 και της 

πληθωριστικής τάσης δεν το επιτρέπουν. 

β) το κόστος δαπανών για την εναρμόνιση είναι ανέφικτο  






